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Podařilo se... 
SPLAŠKOVÁ KANALIZACE. Celý letošní rok byl ve znamení budování splaškové kanalizace. V první polovině roku se 
budovala v celé obci veřejná část. Následně se začali ke veřejné části připojovat vlastníci jednotlivých nemovitostí. 
Díky nedostatkům v projektové dokumentaci nebyly některé nemovitosti zahrnuty do prvního kola stavby. Druhé 
kolo proběhlo na podzim. Poslední komplikovaná připojení čekají na dořešení. Jménem Svazku obcí Těšetice a 
Ústín i jménem zastupitelů obce Ústín vás žádám o bezodkladné napojení ke splaškové kanalizaci. Letošní rok byl 
mimořádně příznivý pro stavební práce. Je chybou, že někteří z vás ho nevyužili, nepřipojili se. Vzhledem k malému 
množství připojených uživatelů musel být odložen termín konečné kolaudace, kterou je možno provést až po 1/2 
ročním zkušebním provozu (ten ale proběhne až při průtoku určitého množství splašků, které momentálně 
nedosahujeme). Ke 30. 11. 2015 je připojeno jen 41% nemovitostí. POKUD JEN TROCHU MŮŽETE, NAPOJTE SE. 
POMŮŽETE SPLNIT PODMÍNKY PRO ČERPÁNÍ DOTACE. 
DĚTSKÉ HŘIŠTĚ. V minulém čísle jsme vás požádali, abyste drželi palečky, abychom konečně získali dotaci na hřiště 
pro děti. Vypadá to, že jste se činili a palečky drželi. Hřiště je vybudovano a vypadá to, že se dětem líbí. Pokud vaše 
děti hřiště využívají, seznamte se s Provozním řádem a děti poučte o tom, jak se mají chovat. Určitě chcete, aby 
hřišťátko vydrželo co nejdéle jako nové. Pokud zjistíte nějakou závadu, nahlaste ji p. J. Navrátilovi. 
ÚPRAVY VEŘEJNÝCH PROSTRANSTVÍ. Od Krajského úřadu Olomouckého kraje  jsme získali o dotaci z Programu 
obnovy venkova ve výši 300.000,- Kč na opravu chodníků a parkovacích stání (obec uhradila 476.774,84 Kč). Úpravy 
byly provedeny v prostoru od obecního úřadu dále kolem trafostanice na konec obce směrem k lesíku. Jelikož jsme 
chtěli ušetřit obecní finance, nechali jsme firmou provést stavební práce a dokončovací práce jsme provedli 
zaměstnancem obce a částečně za pomoci občanů-sobotních brigádníků. Ještě je potřeba doladit drobnosti, ale 
„dolní konec“ již je téměř v pořádku. V příštím roce prostranství doplníme květinovou výsadbou a úpravou místa 
pro kontejnery na tříděný odpad. Pak už bude všechno jak  má být. 
KAPLE SV. JANA A PAVLA. V letošním roce byly za přispění dotací dokončeny poslední práce na rekonstrukci 
objektu. Byla opravena  elektroinstalace a těsně před koncertem byla dokončena úprava varhan. Byl k nim připojen 



nový ventilátor a dodány poslední 2 nové píšťaly. Další obecní objekt je v pořádku. Nyní bude stačit jen běžná 
údržba. 

Projekty roku 2015  
Letošní rok jsme věnovali projektové  přípravě opravy a zhodnocení obecního majetku. V těchto dnech očekáváme 
vydání 2 stavebních povolení. Jednak na rozšíření mateřské školy, a také na rekonstrukci a přeměnu multifunkčního 
domu „Osmička“. 
„OSMIČKA“. Po získání stavebního povolení budeme na přelomu roku žádat o dotaci na vybudování nových 
startovacích a bezbariérových bytů. V případě, že dotaci získáme, bude opraven uliční objekt a objekt bývalých 
chlévů. V objektu tak vznikne celkem 10 bytů a prostor, který bude možno využívat pro spolkový život (např. 
schůzky seniorů, Noc s Andersenem, ...). Tento prostor bude v budoucnu napojen na kulturní dům. Na další části 
stavby hledáme dotační tituly, ze kterých bychom  mohli čerpat finance. 
ROZŠÍŘENÍ MATEŘSKÉ ŠKOLY. Před 4 lety jsme při podrobnější kontrole obecního majetku zjistili, že stav budovy 
MŠ je neutěšený. Havarijní stav střešní krytiny, netěsnící okna, vlhké zdivo v přízemí a v kotelně, nevyhonující stav 
budovy z hlediska energetických ztrát, atd. Jak opravit obecní majetek? Nejlépe tak, že využijeme zájmu o umístění 
v MŠ a oprášíme část projektu z minulých let (mělo dojít k přemístění školky do II.NP a OÚ měl být přemístěn do 
I.NP místo MŠ). Náš projekt se změnil na rozšíření a rekonstrukci prostor. Již 2x jsme žádali o dotaci. Nepodařilo se, 
proto byl původní projekt aktualizován a částečně přepracován. Na přelomu roku požádáme o dotaci na zateplení, 
výměnu oken, kotle a rekuperaci a další na rozšíření kapacity MŠ. V případě, že uspějeme, budeme mít další kousek 
obecního majetku zhodnocen a opraven. Pokud se akce povede, bude MŠ přijímat děti již od 2 roků a bude moci 
přijmout též další děti s handicapem. Držte pěsti, určitě to budeme potřebovat. 
POZEMKOVÉ ÚPRAVY. Státní pozemkový úřad ve spolupráci s firmou Geocentrum spol. s. r.o. zahájil práci na 
komplexních pozemkových úpravách na katastru naší obce. V uplynulých měsících proběhla prohlídka a 
inventarizace pozemků. Bylo nalezeno několik parcel, jejichž vlastníci nežijí nebo nejsou známí. V současnosti 
probíhají administrativní procedury. V roce 2016 začne konkrétní práce na projektech. Jak jsme již dříve 
informovali, chceme se zasadit o rozšíření zeleně v intravilánu obce (remízky, biocentrum, větrolamy...), zadržení 
vody v krajině a také o úpravu polních cest (zpevnění především páteřních komunikací), aby je mohli využívat 
cyklisté případně i in-line bruslaři.  
MULTIFUNKČNÍ HŘIŠTĚ. Projektantovi jsme zadali komplexní zpracování projektu, nejen hřiště, ale i okolí, včetně 
odvodnění celého prostoru a úpravy veřejného prostranství. Při předání projektu byly stavebním úřadem stanoveny 
doplňující podmíky, které vyžadují vypracování projektu např. přípojky vody a kanalizace. Jakmile se podaří projekt 
doplnit, bude vydáno stavební povolení a budeme moci požádat o dotaci. Momentálně žádný dotační titul na 
výstavbu multifunkčních hřišť není vyhlášen. Věříme, že budeme včas připraveni. 

Projekty pro další roky 

REKONSTRUKCE PRŮTAHU OBCÍ. Po dlouhých jednáních se nám podařilo dohodnout se Správou silnic 
Olomouckého kraje spolupráci na zpracování projektové dokumentace. V průběhu příštího roku bude dokumentace 
zpracována a následně budeme hledat finanční zdroje na realizaci. 
ÚPRAVY VEŘEJNÝCH PROSTRANSTVÍ. V letošním roce jsme již 2x vyhlásili výběrové řízení na zpracovatele 
projektové dokumentace. Nenašli jsme žádného zájemce. Projektanti jsou momentálně natolik vytíženi, že do ½ 
roku 2016 nemají volné kapacity. Změnili jsme termín a vyhlásili VŘ po třetí. Snad se to již podaří. Rekonstrukci naše 
místní komunikace a chodníky nutně potřebují. 

Kulturní okénko 
NOC KOSTELŮ. Dne 29. 5. 2015 jsme se sešli v kapli a očekávali vystoupení dívek z Popové školy zpěvu Olomouc. 
Nikdo z nás nevěděl, co od vystoupení dívek z Dětského domova Olomouc, pod vedením ředitele DDO Mgr. 
Dalibora Křepského, očekávat. To co dívky předvedly nikdo z nás nečekal. Bylo to skvělé a profesionální vystoupení. 
Děvčata předvedla s jistotou a bez trémy široký repertoár, ve kterém si našel každý posluchač něco pro sebe.  
 
SVÁTEK MATEK. Letos v pátek 15. května uspořádali zastupitelé pro naše maminky, babičky a vlastně všechny ženy 
v prostorách Obecního úřadu oslavu Svátku matek. Pro zúčastněné dámy i vystupující bylo připraveno malé 



pohoštění. Letos jsme program pojali netradičně, „sáhli jsme do vlastních zdrojů“ Členky „Hébem se“, místní děti a 
další dobrovolníci nacvičili pohádku od Zdeňka Svěráka "Tři bratři". Vybrali si úryvky "O dvanácti měsíčkách" a "ˇO 
červené Karkulce". Dle ohlasu diváku se vystoupení líbilo. Také tancování, hraní na flétny, básničky i malé hrané 
scénky byly oceněny bouřlivým potleskem. Na závěr pěkného odpoledne na kytaru hráli pan Kvapil a pan Šafář, 
kterým vypomohla zpěvem naše mládež. Když jsme při odchodu domů viděli usměvavé tváře žen, tak nás to 
povzbudilo a již jsme začali plánovat, co připravíme příště... nechte se překvapit...                         Alena Baboráková  
 
ADVENTNÍ KONCERT v kapli sv. Jana a Pavla v Ústíně. První adventní neděli  dne 29. 11. 2015 se již popáté 
uskutečnil  adventní koncert v naší kapličce. Duchovní hudba známých (Vivaldi, Mozart, Liszt, Haendel)  i méně 
známých autorů (Fauré, Elgar,Finger) zazněla v podání p. J. Gottwalda, organologa Arcidiecéze olomoucké, na 
varhany a p. V. Janečky, člena souboru opery MDO, na flétnu. Koncertu  v adventně vyzdobené kapli naslouchalo 
početné auditorium dospělých i dětí, kteří náležitě ocenili výkon obou hudebníků. Zážitek z koncertu byl o to větší, 
že varhany v naší kapličce byly letos opraveny. Byl vyměněn ventilátor a provedena celková revize p. I. Bokem, který 
se taktéž zúčastnil koncertu. Oprava varhan, jakož i oprava elektroinstalace, byla spolufinancována z dotací. 
 

Příspěvky „Hébem se“ o.s. a MŠ… 
  NOC S ANDERSENEM 2015. Letošní ročník připadl na pátek 27. bezna. Tentokrát jsme večer pojali netradičně a 
pozvali jsme do hasičské zbrojnice jako hosta, uměleckého malíře  Lubomíra Dostála z Přerova. Tento veselý 
človíček vyučuje zábavnou formou malování  a jednoduchými tahy dokáže i tříleté dítě vytvořit veselá zvířátka, 
která každý hned pozná. Dokonce i můj medvídek Mýval  měl podobu medvídka a ne prasopsa, což hodnotím víc 
než kladně. Hodinka výtvarky utekla jako voda a na závěr obdržely děti na ručku vlastnoruční podpis od pana 
umělce. Rozloučili jsme se a přesunuli do domu č. 8, kde probíhal další program. 
  Letošním hlavním tématem večera byl spisovatel Jan Drda. Děti dostaly předem za úkol  zjistit za pomocí rodičů 
pár informací a řekla bych, že se toho úkolu zhostili rodiče na výbornou..Kde nestačil rodič, tam vypomohla teta 
Wiki(pedie). Nicméně jsme se dopracovali k tomu, že pan spisovatel se narodil, umřel a během života napsal několik 
knih a taky pohádek. Část jedné z nich „O princezně Jasněnce a létajícím ševci“ na provizorním jevišti předvedl 
amatérský soubor nadšenců s pracovním názvem „za týden hercem snadno a rychle“, pod taktovkou nadějné 
režisérky. Dětem se tento zdařilý kousek moc líbil, všichni poznali, jaká pohádka to vlastně byla, což může herce 
hřát u srdce. Tímto jim děkujeme za krásný kulturní zážitek. 
  Další část večera už probíhala pod střechou. Na programu byly soutěže, kvízy  i pohádky a hlavně čtení, u  kterých 
asistovala Peťka Baboráková. O žaludky se nám postarala teta Katka Dolénková a jako uspávačka malých hadů se 
osvědčila  Ilča Šafářová. Větší děti se odebraly na kutě okolo půlnoci a tak i dospělačky mohly zaslouženě spočinout. 
Ráno jsme provedli svižnou rozcvičku, bohatě posnídali a čekal nás opět milý úkol. Letos jsme zasadili jinan 
dvoulaločný (Gingo biloba), známý prostředek na udržení dobré paměti. Doufám, že až půjdu okolo za třicet let, tak 
si snad vzpomenu. Ještě než dorazili pro své ratolesti rodiče, zahráli jsme si živé pexeso, které mělo velký úspěch u 
dětí i u nás dospělců.  
  Závěrem chci poděkovat paní starostce a obecnímu zastupitelstvu za pomoc a podporu, našim hercům  za přípravu 
divadla, a také všem, kteří přispěli k povedenému večeru. Nesmírně si toho vážím, protože kulturně sportovní 
činnost spolku „Hébem se“ je  obsáhlá a při jejích přípravách je jakákoliv pomoc velkým přínosem. Přivítáme tedy  
nejen pomocné ruce, ale i nápady a postřehy co by se dalo vylepšit, či jinak změnit. Apeluji i na rodiče malých dětí, 
kteří by svou aktivitou podpořili ve vlastních dětech zájem o sport, kulturu a dění v naší vsi a pomohli jim tím 
vytvořit základ dobrých mezilidských vztahů, o který se mohou opírat po celý svůj život.  Tak robátka,budeme se na 
vás těšit při další noci, která startuje 1. dubna 2016.                                                  Za „Hébem se“ z.s. Hana Konečná 
                                                                                                                                             
   Dětský den 2015 – reportáž psaná pod šibenicí. Spolek historického šermu SARRAS, který je nedílnou součástí 
obce už nějaký ten pátek, se letošní rok dožívá ve zdraví 20ti let od svého založení a to zasluhuje výjimečnou oslavu.  
Jubileum se rozhodli šermíři náležitě oslavit na domácí scéně a přizvali ke spolupráci spolek „Hébem se“, který 
připravil  oslavu dne dětí, taktéž v duchu historie. Datum akce byl stanoven na sobotu 20. června 2015  a konal se v 
Ústínském  lesoparku a přilehlém okolí. Měsíc červen se vyznačuje obvykle krásným a slunečným počasím 
s možností posedět si pod širým nebem jen tak nalehko do pozdních nočních hodin. Tento rok si tam nahoře asi 
nepřehodili listy v kalendáři, protože celý týden před akcí se pohyboval teploměr během dne jen do 18°C a to 



nemluvím o noci…. V pátek před oslavou bylo potřeba nachystat zázemí pro spřátelené šermíře z Čech i 
Moravy,kteří se hodlali utábořit ve stanech u lesíka a strávit zde dvě noci. Nejenže dopoledne bylo zima, ale spustil 
se k tomu i vydatný liják a nálada organizátorů a oslavenců se pohybovala okolo bodu mrazu. Po poledni se počasí 
umoudřilo natolik, že přestalo pršet a mohlo se  konečně začít s přípravami přímo na místě. Až na pár technických 
detailů, kterak zapojit bez problémů elektřinu a vodu, jsme vše zvládli na jedničku a v pět hodin odpoledne stál 
areál připravený. Bylo již na čase, protože se pomalu začali sjíždět hosté…. Sobotní ráno předčilo naše očekávání a  
zahnalo do rohu chmury včerejší. Na obloze svítilo slunce a dávalo jasně najevo, kdo tady dnes bude pánem. Do 
oběda jsme vypilovali ještě poslední detaily co se zázemí týče, muzikáloví  herci a šermíři provedli generální zkoušky 
a po vydatném obědě oslava mohla začít. Divadlo a jeho nácvik. Nápad sehrát s dětmi divadlo uzrál vloni po 
úspěšné módní přehlídce a letos byl na programu jak jinak, než historický muzikál Noc na Karlštejně. Nápad 
skvostný, provedení téměř nemožné. Sehnat malé herce nebyl vůbec žádný problém, ti jsou nadšení vždy a obsadit 
náctileté do hlavních postav se také bez přemlouvání podařilo. Potíže nastaly při první zkoušce. Představte si klubko 
háďat a pytel blech jak vzájemně spolupracuje, trpělivě a pilně nacvičuje a naslouchá :o)))) Po měsíčním úsilí při  
zkoušení dialogů, písní a tanečků a za občasného úpění mladé režisérky a její pološílené asistentky se nemožné 
stalo skutečností. S respektem a obavami jsme vešli na scénu, vtom někdo nad námi asi mávnul kouzelným 
proutkem a z té malé zoologické zahrady se stalo ukázněné herecké těleso, které předvedlo úžasné divadlo a 
sklidilo zasloužený potlesk. Historické drama z Hané – Lavice lhářů. Organizační potíže se nevyhnuly ani režisérovi, 
scénáristovi a oslavenci v jedné osobě. Dva týdny před plánovanou bitvou mu vysokozdvižný vozík pohmoždil nohu 
a stal se tak nechodícím a nehrajícím vládcem. I tady se ovšem na šermíře usmálo štěstí a  narychlo přepsané scény 
o dvou dějstvích se povedly na výbornou. Přestože se po celou dobu historického dramatu  na scéně pohybovala 
půvabná smrtka a v pozadí dominovala vztyčená šibenice, nakonec to odnesl  na zdraví jen jeden udatný bojovník 
dvěma vyraženými zuby a to není zas tak špatná bilance. Dětský den v lesíku. Na děti v lesíku čekala tradičně 
dobrodružná stezka, tentokrát v duchu historie a děti si vyzkoušely zacházení s mečem, dýkou či lukem, ale musely 
při plnění úkolů využít také svůj důvtip. Průvodci na stanovištích byli samozřejmě v dobových kostýmech a náramně 
jim to  slušelo. Ohňová show a ohňostroj. Krásné odpoledne přešlo ve vlahý večer a na Ústín sestoupila tma. 
Vrcholným číslem dnešního dne se stala ohňová show, při které všichni šermíři postupně, předvedli svá umění 
s ohněm a místy bylo pěkně horko a přihlížejícímu obecenstvu se občas tajil dech. Před půlnoci se nad areálem 
rozzářilo nebe a spustil se velkolepý ohňostroj umocněný několika salvami, které oznamovaly, že se dnešní oslava 
vydařila a závěrem chci popřát našim šermířům do dalších společných let spoustu nových nápadů a úspěchů nejen 
na bitevním poli. 
Zvláštní poděkování patří celému obecnímu úřadu v čele se starostkou Janou Chalupovou za veškerou podporu a 
pomoc při přípravě. Děkujeme všem členům našeho spolku a dobrovolníkům, kteří ochotně a nezištně pomohli se 
zdárným průběhem celé akce.                                                                                                                               Hana Konečná 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                
CO JE NOVÉHO V MŠ. V letošním školním roce, 2015/2016, máme zapsáno opět 28 dětí, jedno dítě s poruchou 
autistického spektra je integrováno.  I přes naplněnost třídy se snažíme připravit pro děti co nejpřitažlivější 
program, letos jsme se zapojili i do programu návštěv Solany na podporu zdraví dětí, podpořili jsme i krajský projekt 
Saunování v mateřské škole“.  V předškolním období se dítě tělesně i duševně prudce vyvíjí. K rovnoměrnému 
vývoji organizmu dítě potřebuje, aby byly zcela samozřejmě a spolehlivě uspokojovány jeho tělesné i duševní 
potřeby, proto se snažíme co nejlépe uspořádat život dětí v mateřské škole. Velmi významnou úlohu má také rozvoj 
sebeobsluhy dětí. V této oblasti naše děti zvládají stolování s příbory a ubrousky, samy si nalévají polévku, docházejí 
si pro připravené jídlo. V říjnu proběhla v naší mateřské škole velmi zajímavá akce ve spolupráci s UP v Olomouci, 
lékařskou fakultou a to Medvídkova nemocnice. Tento projekt má za cíl odstranit u dětí strach z tzv. bílých plášťů – 
lékařů. Formou hry studenti medicíny přiblížili prostředí ordinace, operační sál a vysvětlili základní vyšetřovací 
metody, snažili se ukázat, že nemoc je součástí každodenního života a boj proti ní nemusí vždy znamenat bolest, 
trápení, ubližování a strach. Celý program byl rozdělen do několika částí a trval hodinu a půl. Studenti si povídali s 
dětmi a pak názorně ukázali na velkém plyšovém medvídkovi operaci slepého střeva, kdy i děti si mohly obléknout 
lékařské pláště, vyzkoušet různé zdravotní pomůcky, obvazovat plyšákům bříška. Děti si s nadšením hrály na lékaře, 
dozvěděly se formou hry plno zajímavých informací, které jim mohou pomoci zvládnout strach u lékaře.Tento týden 
je naplněn očekáváním příchodu Mikuláše do mateřské školy, připravili jsme pro všechny rodiče, prarodiče a 
přátele školy vystoupení a tímto zveme celou ústínskou veřejnost. Za všechny děti a zaměstnance školy přejeme 
všem občanům Ústína krásné, pohodové Vánoce a hodně, hodně zdraví v roce 2016.                                Jitka Studená                                                                                                                                    



 

Odpady 
Přestože jsme v letošním roce moc neřešili třídění odpadů, podařilo se Ústínu po třetí (v posledních třech letech) 
dostat v soutěži o KERAMICKOU POPELNICI mezi oceněné (pokud čtete OBČASNÍK už víte, že se jedná o soutěž obcí 
v třídění odpadu). V kategorii obcí do 500 obyvatel, se naše obec letos v kraji umístila  na 5. místě. Všem, kteří při 
třídění odpadu přemýšlí, děkujeme. Cena za odvoz odpadů se pro obec opět mírně zvyšila, ale díky množství 
vytříděného odpadu (za který získáváme odměnu), mohla pro vás prozatím zůstat stejná.  
TŘÍDĚNÍ ODPADŮ. V obci máme momentálně 4 sběrová místa na tříděný odpad (plasty, sklo barevné a bílé, papír a 
tetrapak). U obchodu jsou navíc nádoby na drobný kovový odpad, jedlé oleje a použitý textil.  Abychom napomohli 
ještě kvalitnějšímu třídění a zajistili pořádek u sběrových nádob, zakoupili jsme další 2 kontejnery na plasty, které 
budou do Vánoc umístěny po jedné do sběrového místa k Novému Ústínu a ke „kříži“. Nově je možné od března do 
konce listopadu ukládat biologický rozložitelný komunální odpad (BRKO) do kontejneru za zbrojnicí. Vedle 
kontejneru je vyznačeno místo pro ukládání železného odpadu.   
A NA ZÁVĚR JEDNA PERLIČKA Z PRÁCE ZAMĚSTNANCE OBCE. Téměř každý den prohlíží pan Jan Navrátil nádoby na 
tříděný odpad. Téměř pokaždé napravuje chyby nebo omyly zapomnětlivých nebo „negramotných“ občanů. Čas od 
času se najde v nádobách „poklad“. V minulých dnech zjistil z nádob na tříděný odpad, že se nám do obce 
nastěhoval negramotný člověk. Vypadá to, že tento občan  nezná (nebo nemá) popelnici na komunální odpad a 
navíc neumí číst, a ani obrázkům na nádobách nerozumí. Pan Honza několikrát mezi tříděným odpadem našel 
stejný druh pytlíku, stejně uvázaný, naplněný běžnými odpadky. Vždy odpadky odnesl do popelnice na obecní úřad. 
A jednou se mu podařilo zahlédnout vlastníka odpadků. Bohužel ho nestihl doběhnout a chytit. Vrátil odpadky 
majiteli před vchodové dveře. A co se nestalo. Viník se usvědčil sám. Jak? Víme kde bydlí. Pytlík s odpadky vzal, a 
roztrhl jej a celý obsah vysypal nezi vytříděné plasty. Ano, přesně tak, vy se snažíte, odděleně sbíráte plasty a 
ostatní komodity a někdo úsilí nás ostatních maří.  Do plastů nasype zbytky rýže, slupky od brambor, mastné papíry, 
skořápky od vajec a další odpadky, které patří do popelnice na komunální odpad. Nás to naštve, ale zaměstnanec 
obce musí zajistit nápravu. Pomozte nám, ukládejte odpad na místo k tomu určené a pokud nemáte popelnici, 
kupte si ji. Pokud se setkáte s „negramotným“ spoluobčanem, který neví jak na odpady, poraďte mu nebo 
informujte pana Navrátila nebo některého ze zastupitelů. Zařídíme zbývající.  

Dostali jste se do obtížné situace a nevíte, na koho se 

obrátit? 
Olomoucká kancelář organizace Člověk v tísni o. p. s. poskytuje bezplatné sociální poradenství rodinám s dětmi i 
jednotlivcům, kteří se ocitli v nepříznivé sociální situaci a neví si s ní rady. 
S čím se na nás můžete obrátit? 
Pokud Vás trápí dluhy, pomůžeme vám se zorientovat ve vaší situaci, sepsat splátkový kalendář, odpovědět na 
exekuční výzvu, případně napsat návrh na osobní bankrot. Dále naše služba nabízí podporu při vyřizování dávek 
státní sociální podpory, hmotné nouze, doprovody na úřady, asistenci při hledání zaměstnání nebo vhodnějšího 
bydlení. Rodinám s dětmi nabízíme pomoc s rodinným rozpočtem, podpoříme rodiče a děti ve vzdělávání, v 
kontaktu se školou a dalšími institucemi. 
Jsme terénní služba, což znamená, že Vás můžeme navštívit i u Vás doma mimo Olomouc. 
Kancelář se nachází v Olomouci na ulici Litovelská 14. 
Naše pracovnice jsou k zastižení na mobilním telefonu ve všední dny od 8 do 16,30 hodin. 
Kontakty:                                      
Bc. Lucie Jirušková – 777 782 078, Lucie Mahrová, DiS. – 778 486 557, Tereza Buchtová – 731 690 966 
 
 
 



… provoz kanalizace 
Splašková kanalizace ve všech obcích byla zdárně dokončena včetně dílčích kolaudací. Nyní se ještě dokončují 
úpravy povrchů – uvedení do původního stavu. Čistírna odpadních vod v Těšeticích běží ve zkušebním provozu, 
kolaudace je plánována (po ukončení zkušebního provozu) na květen 2016.  
Splaškové vody z celého Ústína natékají do čerpací stanice u lesíka, ze které jsou výtlakem odváděny na ČOV 
Těšetice. Na záchytných česlech v této čerpací stanici jsou zachytávány hrubé nečistoty z kanalizace. Občané naší 
obce vhazují do kanalizace rozličné věci, které sem nepatří (hygienické vložky, dětské čistící ubrousky, plenky či 
hadry). Zbytečně zaměstnávají  zaměstnance svazku, kteří sem musí 2x týdně jezdit a tyto nečistoty odstraňovat.  
Také se zde hromadí tuky. Prosíme proto obyvatele, aby nevylévali tuky do kanalizace, ale pro sběr použitých 
jedlých olejů využívali kontejner u obchodu, do kterého je možné použité jedlé oleje odkládat v Pet lahvích. A 
také do kanalizace vhazovali pouze papírový toaletní papír nic jiného do kanalizace nepatří !!! Každá porucha 
znamená náklady, které ve výsledku zaplatíme my všichni ve stočném. Chovejme se tak, abychom minimalizovali 
náklady na provoz a opravy splaškové kanalizace a ČOV. Aby se stočné nemuselo neúměrně navyšovat. 
Aktuální informace ze Svazku obcí Těšetice a Ústín naleznete na www.svazektu.cz. 

Zelené okénko 
Děkujeme všem občanům, kteří se v létě  přidali ke květinové výzdobě oken, předzahrádek i ostatních ploch. 
Děláme to pro sebe, ať máme příjemné okolí u našich domovů. Máme čas adventní a s tím spojený čas přání a 
očekávání... Od pátku 4. 12. nám svítí stromeček u MŠ a postupně si ozdobujeme domečky a jejich okolí, což 
napomáhá předvánoční atmosféře, také děkujeme všem, kteří se zapojili a doufáme, že ještě zapojí ve vánoční 
výzdobě. 

Poděkování... 
Jako většina lidí i my na obci koncem roku rekapitulujeme co se uplynulý rok podařilo, co jsme mohli udělat lépe a 
co se nedaří. Také hodnotíme jak se mění vztah občanů k obci. Měřítkem pro nás je počet spoluobčanů, kteří 
pomáhají zdarma nebo za (pro obec) výhodných podmínek při péči o obecní majetek nebo se starají o organizaci 
akcí pro ostatní. Jsou to živnostníci, členové spolků, ale i ostatní občané. Za posledních 5 roků se počet aktivních 
pomocníků, zvyšuje. A to je moc dobře. Zvyšuje se počet obyvatel, kteří se zapojují do kulturních a sportovních akcí. 
Zvyšuje se počet obyvatel, kteří si upravují prostranství před domem bez ohledu na to, že se jedná o pozemek obce. 
Jsou si vědomi, že pokud si každý uklidí před svým domem, může se zaměstnanec (zaměstnanci) obce více věnovat 
péči o nemovitosti patřící obci a o zeleň i mimo obec. Všem děkujeme. 
   Děkujeme také těm, kteří se v listopadu zapojili do úpravy parkovacích stání a okolí nově vybudovaných chodníků. 
Část brigádníků také vysadila stromky u nově vybudovaného dětského hřiště. Přes nepřízeň počasí udělali kus 
práce.  

Slovo starostky  
Na závěr desátého jubilejního čísla Ústínského občasníku bych si dovolila zrekapitulovat 5 roků „starostování“. Do 
funkce jsem nastoupila stejně jako ostatní tehdejší (a vlastně i noví současní) zastupitelé bez zkušeností a jen 
s mlhavými představami jak práce na obci funguje. V „měm prvním“ zastupitelstvu se sešla pestrá společnost, každý 
z nás se zaměřil na určitou oblast. Já jsem se věnovala, kromě běžného úřadování, hledání finančních zdrojů, dotací 
a grantů, které by nám pomohly při zhodnocení a rozšiřování obecního majetku, pro zkvalitnění infrastruktury a 
zkvalitnění života obyvatel Ústína. Také jsem se soustředila na problematiku třídění odpadů. Kolegové se 
samozřejmě s mojí podporou starali např. o průběh přestavby obecního úřadu, mateřskou školu, spolky apod. 
Myslím, že za námi byl vidět kus poctivé práce a snad budete se mnou souhlasit, že se nemusíme za práci stydět 
(rekonstrukce veřejného osvětlení, kaple sv. Jana a Pavla vč. varhan, obecního úřadu vč. vybudování nových bytů, 
cyklostezky, zakoupení domu č.p. 8 se 2 byty před přestavbou, úspěchy v třídění odpadů, ocenění v soutěži Vesnice 
roku 2014). 
Také v současném zastupitelstvu se snažíme, někdy s větším, jindy s menším úspěchem, o práci podělit. V letošním 
roce největší koláč starostí dostala paní Ivana Fraitová, která převzala po zesnulém Ing. Dudíkovi, nelehkou a 

http://www.svazektu.cz/


nevděčnou funkci předsedkyně Svazku obcí Těšetice a Ústín (budování a provoz splaškové kanalizace). Prosím, 
pomozte jí, zastupitelům i nám všem, respektujte pokyny pro provoz kanalizace. V minulém týdnu už jsme díky 
nezodpovědnému přístupu při vypouštění splašků zažili v Ratajích první havárii. V tomto případě se viník našel a 
náklady na odstranění následků uhradí. Ale při nerespektování pokynů provozovatele kanalizace by se mohlo stát, 
že budete viníkem vy. A cena za odstranění a pokuta není vůbec nízká.  
V minulých dnech se funkce v zastupitelstvu vzdal p. Pavel Zedníček. Počet zastupitelů se snížil na 8. Věřím, že se 
rezignace nedotkne práce ostatních a zvládneme plnit úkoly, které jsou na nás kladeny ze strany vás občanů, ale 
také orgánů státní správy a samosprávy. Jejich množství za zmíněných 5 roků neustále narůstá. Část z nich nám 
pomáhá plnit paní Vitásková, které tímto chci také poděkovat. Musí zvládat spektrum prací, kterými se ve větších 
obcích zabývá několik pracovníků. U nás je na vše sama. Zavedení registrů, nově vedená evidence obyvatel a 
neustále se měnící účetní program, to jsou jen malé útržky z pracovní náplně paní Vitáskové. V současnosti stále 
ladíme rozdělení práce jednotlivým zastupitelům. Je to ještě složitější u minulých zastupitelů. Skladba odborností 
není ideální. Chybí především odborník ve stavebnictví. Zkušenosti sbíráme za pochodu. Projevilo se to při opravě 
chodníků a parkovacích stání. Stavba nás stála hodně sil. Ale jsme rádi, že se podařila. Bohužel jsme zazamenali, že 
se nepodařilo odstranit 2 nešvary z minulosti. Už jsme zaznamenali parkování na novém chodníku a parkování tak, 
že auto zasahuje do komunikace a nutí další motoristy najet na chodník. Abychom uchránili obecní majetek od 
ničení, budeme tyto prohřešky řešit na příště s Policií České republiky.  A nejnovější zpráva. Po několika letém úsilí 
se nám podařilo zakoupit multifunkční stroj na sekání trávy a zametání,  doplněný kabinou a přívěsným vozíkem 
atd. Je to především pomoc pro zaměstnance obce, jednoduše provede úklid cyklostezky, chodníků, poseká trávu 
na větších plochách. I současné zastupitelstvo již má na kontě několik dalších úspěchů. Mimo zhodnocení obecního 
majetku jsme dostali přestavbu obecního úřadu mezi vybrané stavby zařazené do putovní výstavy „Má vlast 
cestami proměn“, která začala v Praze na Vyšehradě, byla přemístěna do prostor Senátu a po té putují krajské 
expozice po jednotlivých místech. U nás jste mohli expozici vidět začátkem září. Pokud chcete podpořit naše 
umístění, neváhejte a hlasujte (a požádejte Vaše přátele a známé), prosím, na http://cestamipromen.cz/hlasovani . 
Děkuji členům spolků i ostatním dobrovolníkům za to, že se tvář naší obce mění. Není to jen rozšíření kulturních a 
sportovních aktivit, ale hlavně, začaly se nám do dění v obci zapojovat děti. Je to zásluha lidí, kteří bez nároku na 
finanční odměnu věnují svůj volný čas, nehledí na nepohodlí a bojové podmínky a pro jiné připraví program a 
zabezpečí akci. 
Na závěr vám všem chci popřát klidné a požehnané Vánoce, dětem bohatého Ježíška  a do nadcházejícího roku 
všem pevné zdraví, pracovní i osobní úspěchy. A pro obec hodně spokojených obyvatel.                  Jana Chalupová 
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